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Türkiye Odalar ve Borsalar 

Birliği Başkanı M. Rifat 

Hisarcıklıoğlu, Tarsus Ticaret 

Borsası’nın yeni hizmet binası, 

satış salonu  ve tesislerinin 

açılışını yaptı. 

 

Denizli'nin Sarayköy ilçesinde 

kurulan Türkiye'nin ilk Tarıma 

Dayalı İhtisas Organize Sanayi 

Bölgesinin teknik detayları 

hakkında Çukurova Kalkınma 

Ajansından kazanılan "Tarsus'a 

İhtisas OSB Neden 

Kurulmalıdır" proje kapsamında 

Denizli Ticaret Borsası ziyaret 

edildi.  

 

Karapınar Ticaret Borsası 

Yönetim Kurulu Başkanı Nazım 

Sezer , Meclis Başkanı Naim 

Bozu ve Meclis üyeleri ile 

Genel Sekreterden oluşan 

kalabalık bir heyetle Borsamıza, 

borsa hizmetlerimizi görmek ve 

teknik incelemelerde bulunmak 

üzere ziyarette bulundu. 

 

Tarsus İlçe Gıda Tarım ve 

Hayvancılık Müdürlüğü ile 

Borsamız işbirliğinde Süne İle 

Mücadele, Soya, Mısır ve 

Ayçiçeği Ekimi konulu 

toplantımız üreticilerimizin de 

katılımı ile Borsamızda 

gerçekleşti. 

 

 

Tarsus Kaymakamı Hasan Göç, 

Belediye Başkanı Şevket Can ve 

İlçe Emniyet Müdürü Haydar 

Çelik ile TAKİK üyeleri 

Borsamızda buluştu.Borsa 

Başkanımız ve TAKİK Yürütme 

Kurul Başkanı Murat Kaya’nın  

ev sahipliğinde düzenlenen 

buluşmada; Tarsus’un genel 

sorunları ve yaklaşan 

milletvekili seçimleri öncesi 

Tarsus’un ortak beklentileri 

üzerine fikir alışverişi şeklinde 

gelişti. 

 

Hayvancılıkta Gelinen Son 

Nokta ve Süt Ürünlerinin 

Değerlendirilmesi ile ilgili 

SEKTÖR RAPORUMUZA 

istinaden, raporumuzda 

belirlenen sorunların temel 

kaynağı olan süt ve et 

üretiminde YEM girdi 

maliyetlerinin yüksekliğinden 

kaynaklanan sorunun çözüm 

önerisi Borsamızda masaya 

yatırıldı. 

 

Tarsus Kaymakamımız Hasan 

Göç ve Başkanımız Murat Kaya 

Tarsus’un Kütüklü Mahallesinde 

bulunan Muz Serasına 

incelemede bulundu. 

 
  



 

  

Borsamız 9001 Kalite Yönetim 

Sistemi ve TOBB Akreditasyon 

Sistemi ile yenilikçi anlayışına 

10002 Müşteri Memnuniyeti 

,17025 İyi Laboratuar 

Uygulamaları ve 27001 Bilgi 

Güvenliği Yönetim Sistemlerini 

de  ekleyerek 2015 yılına hızla 

giriş yaptı. 

Borsamız için ; 

Üye memnuniyetini gözetmeden 

ve üyenin ihtiyaçlarını 

bütünüyle karşılamadan 

yürütülen bir süreçle, tam bir 

kalite yönetim sistemi tanımı 

yapmak yanlış olurdu. 

Borsa laboratuvarının analizlerini gerçekleştirme konusunda yetkin 

olduğunun tanınması için karşılaması gereken genel gereklilikleri 

açıklayan uluslararası bir standarda ihtiyacımız vardı. 

Borsamızın risk yönetimi ve risk işleme planlarını, görev ve 

sorumlulukları, iş devamlılığı planlarını, acil durum olay yönetimi 

prosedürleri hazırlamasının ve uygulamada bunların kayıtlarının 

tutulmasını gerçekleştirirken Borsanın tüm bu faaliyetlerin de içinde yer 

aldığı bir bilgi güvenliği politikası yayınlamalı ve personelimizi bilgi 

güvenliği ve tehditler hakkında bilinçlendirmemiz gerekiyordu. 

Borsa olarak bu 3 yönetim sistemi üzerinde 2014 yılında başladığımız 

çalışmalarımızı tamamlayarak denetime hazır hale geldik. Bir gün içinde 3 

yönetim sisteminden gerçekleşen denetimlerimizi başarı ile tamamlayarak 

10002 Müşteri Memnuniyeti, 17025 İyi Laboratuvar Uygulamaları ve 

27001 Bilgi Güvenliği Yönetim Sistemlerine sahip bir borsa olmayı hak 

ettik. 

 

Murat Kaya 

Başkan 



 

 BORSAMIZ YENİ HİZMET ALANI AÇILIŞI MUHTEŞEMDİ

 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 

Tarsus Ticaret Borsası’nın yeni hizmet binası, satış salonu  ve 

tesislerinin açılışını yaptı. 

Hisarcıklıoğlu açılışta yaptığı 

konuşmada, ülke zenginliğinin 

girişimcilikten, girişimci sayısının 

artmasından geçtiğini belirterek, 

bu nedenle özellikle kadın 

girişimci sayısının mutlaka 

arttırılması gerektiğini, genç 

kızların iyi bir eğitimden 

geçirilerek, girişimci olarak 

yetiştirilmesini istedi. 

Türkiye’nin gidişatının iyi 

olduğunu, 2002’de yapılan 

ekonomik yapısal reformlar sonucu, daha önce 4 bin dolar olan kişi 

başına düşen milli gelirin 10 bin dolara yükseldiğini belirten 

Hisarcıklıoğlu, “2008 yılındaki küresel kriz ve bunun yanı sıra 

birbirimize düşmemiz sonucu orada durduk. Dünya lideri olmak ve 2023 

hedeflerimize ulaşmak istiyorsak, yeni yapısal reformlara ihtiyacımız 

var. İstediğimiz yeni yapısal reformlarla önümüzün açılmasıdır. Bunu 

sağlayabildiğimiz, birlik ve beraberlik içinde olduğumuz takdirde 2023 

yılındaki 25 bin dolar hedefimize rahatlıkla ulaşabiliriz. Bize dünyada ilk 

onda olmak değil, birincilik yakışır. Biz bu ülkeyi birlik ve beraberlik 

içinde dünyanın ilk on ülkesine sokarız. Bizden sonraki nesile düşen ise 

Türkiye’yi bir numaraya getirmektir. Allah bizim birlik ve 

beraberliğimizi bozmasın. Çünkü birlik ve beraberlikte bereket, ayrılıkta 

azap vardır” dedi.Herkesinfarklı düşünebileceğini, ancak önemli olanın 

ortak akılda birleşerek, ortak yol haritası oluşturarak hedefe ulaşılması 

gerektiğine dikkat çeken Rifat 

Hisarcıklıoğlu, Tarsus’un 10 bin 

yıllık geçmişe sahip olduğunu 

ve barındırdığı kültürel 

değerlerle dünyanın çekim 

merkezi olabileceğini, kentin 

nüfus yoğunluğu ve ekonomik 

yapısıyla da Türkiye’nin en 

önde gelen yerleşim 

birimlerinden biri olduğunu 

kaydetti. 

Tarsus Ticaret Borsası’nın fiziki 

yapılarıyla Türkiye’nin en 

önemli borsalarından biri 

olduğunu, aldıkları A sınıfı 

kalite belgeleriyle 5 yıldızlı bir 

konuma kavuştuğunu belirten 

Hisarcıklıoğlu, şunları kaydetti: 

“Tarsus Ticaret Borsası bugünkü 

konumları itibariyle Londra, 

Berlin ve Paris Oda ve Borsaları 

standartlarına sahiptir. Tarsus, 

Türkiye’nin üretim markası. 

Türkiye’de ilk elektrik 

santralinin kurulduğu yer ve 842 

ilçe arasında sosyo ekonomide 

Tarsus 77. Sırada. Şehri 

markalaştıran birlik ve 

beraberliktir. Buna en güzel 

örnekler Kayseri, Gaziantep, 

Konya ve Denizli’dir. Bu 

nedenle tarım ağırlıklı, turizm 

ağırlıklı bir kent olan Tarsus’ta 



 

ürünlerinizi mutlaka markalaştırmalısınız”. Dedi. 

 

Borsamız Başkanı Murat Kaya, ”Sayın Genel Başkanımızın her dem 

söylediği gibi: "ayrılıkta azap, birlikte rahmet var" sözünden yola 

çıkarak Başkanlığını yürüttüğüm 23 odanın katılımında ; Tarsus da 

kurumlar arasında işbirliğini sağlamak  kamusal veya yarı kamusal 

roldeki organizasyonlar arasındaki koordinasyonu geliştirerek, kentin 

toplumsal sorunlarına çözüm üreten Tarsus Kalkınma ve İşbirliği 

Konseyi’ni  ( TAKİK) ve TARYAD ‘ı ( Tarsus Sanayici ve Yatırımcı İş 

Adamları Derneği)   kurduk. 

HEDEF, KALİTE TARSUS” sloganı ile çalışmalarına devam eden 

TARSUS Ticaret Borsası uluslararası kalite standartlarını yakalamayı 

amaçlamış, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği tarafından Türkiye de 

sadece birkaç oda ve borsaya 

verilen” A Kalite Hizmet” 

belgesini de ilk denetiminde 

almayı başarmıştır. 

Durmamış 17025 İyi 

Laboratuvar Uygulamaları, 

10002 Müşteri Memnuniyeti ve 

27001 Bilgi güvenliği Yönetim 

Sistemleri ile ENTEGRE 

Yönetim Sistemine ilk 

adımlarını atmıştır. 

Tarsus Ticaret Borsası 1952 

yılında 80 metrekarelik kapı 

girişindeki ofisinden bugün 

yaklaşık 30. 000 metre karelik 

yeni alanında gelişen teknolojiye 

uygun teçhizatla donatılmış 

binası, satış salonu, 

laboratuvarıyla kaliteli ve 

güvenilir hizmetiyle,  bu 

noktada fiziki alt yapı 

yatırımlarını da bir an önce 

tamamlamaya çalışarak yoluna 

devam etmektedir. 

Sonuç olarak “İnsana Hizmet 

Hakka Hizmettir” anlayışıyla 

çıktığımız yolda Allah ‘ın 

izniyle bu şekilde devam 

edeceğiz.” Diyerek “Yaptığımız 

her şeyi, üyelerimizden, 

meclisimizden ve 

paydaşlarımızdan aldığımız 

güçle, destekle yaptık. Elde 

ettiğimiz başarının tamamı ekip 

çalışmasının başarısıdır.  

Faaliyetlerimizde bize olan 

katkılarından dolayı Sayın Genel 

Başkanımıza, Kaymakam Hasan 

Göç ‘e Mersin Büyükşehir 

Belediye Başkanı Burhanettin 

Kocamaz’a,Tarsus Belediye 

Başkanı Şevket Can’a tüm 

Paydaşlarımıza, Üyelerimize,



 

 Meclisimize, Yönetim Kurulumuza ve Çalışanlarımıza teşekkürlerimi sunarım. 

Hisarcıklıoğlu ve Kaymakam Hasan Göç, Mersin Büyükşehir Belediye Başkanı Burhanettin Kocamaz, CHP 

Mersin Milletvekili Vahap Seçer, Tarsus Belediye Başkanı Şevket Can ile yüksek düzeyde tescil ücreti ödeyen 

üyelerimize ödüllerini verdi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Denizli'nin Sarayköy ilçesinde kurulan Türkiye'nin 

ilk Tarıma Dayalı İhtisas Organize Sanayi 

Bölgesinin teknik detayları hakkında Çukurova 

Kalkınma Ajansından kazanılan "Tarsus'a İhtisas 

OSB Neden Kurulmalıdır" proje kapsamında Denizli 

Ticaret Borsası ziyaret edildi. 

Denizli Ticaret Borsası Başkanı İbrahim Tefenlili, 

Sanayi Odası Başkanı Müjdat Keçeci ve Denizli 

Ticaret Borsası Genel Sekreteri Ali Şahin tarafından 

karşılanan heyetimizi Başkan Tefenlili "Sizleri 

burada görmek bizleri sevindirdi. Hoş geldiniz. 

“diyerek, Sanayi Odası Başkanı Keçeci ise " 

Ziyaretiniz bizleri ziyadesi ile mutlu etti. Biz 

Denizli’de Borsa, Ticaret Odası ve Sanayi Odası her 

zaman ortak hareket ederiz. Hoş geldiniz" dedi. 

Başkan Murat Kaya " Ziyaretimiz hem İhtisas OSB 

hakkında bilgi almak , hem de kurulması düşünülen 

Tarsus Gıda İhtisas OSB için tecrübelerinizden 

faydalanmak. Bizlerde sizleri bir arada görmekten 

hoşnut olduk. Tarsus’ta bizde TSO ile beraber 

hareket etmekteyiz. Bizi ağırladığınız için 

memnunuz, sağ olun." dedi. 

Çukurova Kalkınma Ajansından kazanılan "Tarsus'a 

İhtisas OSB Neden Kurulmalıdır" proje kapsamında 

ziyaret edilen Denizli Ticaret Borsasında düzenlenen 

Jeotermal Sera OSB konusunda OSB Müdürü 

Mehmet Yeşilpınar tarafından bilgilendirme sunumu 

yapıldı. Yeşilpınar, "Toplam 719 bin metrekare 

alana sahip Sarayköy TDİ OSB'de 12 parselden 

oluşan 477 bin 156 metrekarelik kapalı alanda sera 

kurulacak. OSB alanı içindeki her parselin Elektrik, 

İçme ve Sulama Suyu, Kanalizasyon, Jeotermal 

Isıtma, Telefon, İnternet vb. tüm altyapı hizmetleri 

her parsel başına ulaşacak şekilde OSB tarafından 

verilecek" dedi. 



 

Toplantı sonrası Aynes Gıda Sanayi Ticaret A.Ş. ve 

ER-BAKIR işletmeleri teknik gezisine çıkılarak 

sanayi işletmeleri incelendi. 

Tarsus heyetinde Kaymakam Hasan Göç, İlçe Gıda 

Tarım ve Hayvancılık Müdürü  Hayri Erdoğan, 

Borsa Başkanımız Murat Kaya, TSO Başkanı Ruhi 

Koçak, Meclis Üyelerimiz Yılmaz Karabulut, İsmail 

Hakkı Ekincioğlu, Refik Zaman, Çukurova 

Üniversitesi Doç.Dr. A. Musa Bozdoğan, Genel 

Sekreter Hasan Şanlı, ABİGEM Uzmanları Tolga 

Yanar,  Mustafa Aybaş, Borsa Personellerimiz 

Cumali Erdoğan ve Ali Umut Kansu ile teknik 

ekibimiz vardı. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Karapınar Ticaret Borsası 

Yönetim Kurulu Başkanı Nazım 

Sezer , Meclis Başkanı Naim 

Bozu ve Meclis üyeleri ile 

Genel Sekreterden oluşan 

kalabalık bir heyetle Borsamıza, 

borsa hizmetlerimizi görmek ve 

teknik incelemelerde bulunmak 

üzere ziyarette bulundu. 

Borsamız Başkanı Murat Kaya, 

Meclis Başkanımız Tevfik 

başarır ve Yönetim Kurulu 

Başkan Yardımcımız Kemal 

Süheyl Batmaz tarafından 

ağırlanan heyet ile yapılan ikili 

görüşmelerde tarımın sorunları 

ve çözümleri konusunda politika 

geliştirilmesi hususlarında 

istişarede bulunuldu. 

Karapınar Ticaret Borsası 

Yönetim Kurulu Başkanı Nazım 

Sezer uzun süredir bu teknik ve 

inceleme ziyaret gezisini 

planladıklarını bugüne nasip 

olduğunu söyleyerek ; “Tarsus 

‘lu esnaf ve tüccarlarımızla 

eskiden beridir bir yakınlığımız , 

ahbaplığımız var. Borsanız iyi 

teşkilatlanmış, iyi organize 

edilmiş bir borsa olduğunu 

biliyorduk ve görerek 

tescilledik. Yeni hizmet alanınız 

ve binanız borsacılık hizmetini 

fazlasıyla sunacak şekilde güzel 

olmuş.Hayırlı olsun.” Dedi. 

Tarımsal üretimde benzerlik 

gösteren iki bölgenin üretim ve 

ekim deseninin benzer 

yanlarından, benzer 

sorunlarından konuşulduğu, fikir 

alışverişi içerisinde yapılan 

görüşmede konuşan Başkan 

Murat Kaya “Gıda, tarım ve 

hayvancılık alanında benzer iki 

bölgeyiz. Sorunlarımız aynı. 

Sorunlarımız ortak. Tarıma 

dayalı sanayilerimizin 

kurulmalarını destekleyecek 

ihtisas sanayi bölgesinin 

eksikliğini çekmekteydik. 

Kalkınma Ajansımız tarafından 

yürüttüğümüz Gıda İhtisas OSB 

kurulmasına ilişkin projemizle 

eş zamanlı yürüttüğümüz Tarsus 

‘ta İhtisas OSB kurulması 

çalışmalarımız devam 

etmektedir. 

 

 Yeni hizmet alanımızda 

sunduğumuz soğuk hava 

depolama hizmetlerimiz ve pek 

yakında hizmete girecek 

hububat depolarımızla da ilçe 



 

ekonomisine canlılık ve 

hareketlilik kazandıracağız. 

Buğday sezonunda satış 

salonumuzun da faaliyete 

girmesi ile üreticimizin ürünleri 

değerinde alınıp satılacak, 

böylece kaliteli ürünün 

yetiştirilmesi teşvik edilmiş 

olacaktır. Satış salonumuz ile de 

örnek bir borsa olmayı 

hedefliyoruz. Tarsus güneyde 

önemli bir kavşaktır. Artık 

kabuğunu kırıyor. Büyük 

yatırımcıya ihtiyacımız var.” 

Dedi.  

Tarsus Cleopatra Kapısının 

figürünü hediye eden 

Başkanımız Karapınar Ticaret 

Borsasının ziyaretinizden 

ziyadesi ile memnun kaldığını 

sözlerine ekledi.Ziyarette 

Karapınar Ticaret Borsası ile 

kardeş borsa olma projesi 

planlandı. 

 

 

İlçemizdeki işsizlik oranını 

azaltmak, iş gücü piyasasında 

arz-talep uyuşmazlığından 

kaynaklanan işsizliğe çözüm 

sağlamak amacıyla 

“Uzmanlaşmış Meslek 

Edindirme Merkezleri (UMEM) 

Beceri’10  Projesi” TARSUS’da 

başlatılmıştır. 

Sanayi sektöründe başarıyla 

uygulanan bu proje kapsamında, 

hizmet ve tarım sektörlerinde de 

faaliyet gösteren firmaların 

işgücü ihtiyaçlarına yönelik kurs 

açılabilecek, bu kurslarda 

yetişen ve sertifika sahibi 

olmaya hak kazanan 

kursiyerlerin çoğu da istihdam 

edilebilecektir. 

Bu proje kapsamında, nitelikli 

eleman çalıştırılmasını teşvik 

etmek amacıyla, firmanızın 

ihtiyacı olan ve kurs açılmasını 

yararlı gördüğünüz branşlarla 

ilgili işgücü talepleri 

toplanmaktadır. Söz konusu 

talepler doğrultusunda, meslek 

edindirme kursları açılacaktır. 

Kurslara katılacak kişiler, 

firmanızın da katılım 

sağlayacağı mülakatlar 

sonucunda belirlenecektir. 

Adaylar arasından seçilen 

kursiyerler, UMEM projesi 

kapsamındaki beklentileriniz 

dikkate alınarak düzenlenmiş 

eğitim programları ile seçilen 

eğitim kurumlarında alacakları 

teorik eğitimi başarıyla 

tamamladıkları taktirde, 

istihdam talepleriniz 

doğrultusunda staj (işbaşı) 

eğitimi için sizlere 

yönlendirilecektir. Firmanızın 

talebine göre eğitimler, 

işletmelerinizde de yapılabilecek 

ve bu sayede işe almayı 

düşündüğünüz kişiyi iş başında 

görme imkânını elde 

edebileceksiniz. 

 

 

 

Başkanımız Murat KAYA Muzun 

bölgemizde yetiştirilmesinden 

duyduğu heyecanı şu sözlerle 

ifade etti. 

“Meyve üretiminde dünyanın en 

şanslı ülkelerinden biriyiz. Dört 

mevsimi de hakkıyla yaşıyor ve 

hemen her bölgemizde her çeşit 

meyveyi üretebiliyoruz. Dünya 

üzerinde belki de en fazla 

tüketilen meyvelerden biri olan 

muz, Ülkemizde Mersinin 

Anamur, Bozyazı ve  Erdemli 

ilçelerinden sonra Tarsus’ta da 

yetiştirildiğini öğrendiğimize 

sevindik. 

Maliyeti yüksek olduğu için 

muzun üretimi artmıyor. Sera 

yatırımları da yavaş gidiyor. Bu 

noktada kredi desteğine ve 

teşviklere mutlaka ihtiyaç var. 

Muz yetiştiriciliğinin teşvik 

edilmesi verim ve kalitesinin 

yükseltilmesi için bu noktada 

Borsamızca, yapılacak 

çalışmalara katkı sağlayacağımızı 

belirtmek istiyorum “dedi.



 

HAYVAN YEMİ GİRDİ MALİYETİNİN DÜŞÜRÜLMESİ KONUSUNDA ÇÖZÜM TOPLANTISI 

 

Hayvancılıkta Gelinen Son Nokta ve Süt Ürünlerinin Değerlendirilmesi ile ilgili SEKTÖR RAPORUMUZA 

istinaden, raporumuzda belirlenen sorunların temel kaynağı olan süt ve et üretiminde YEM girdi maliyetlerinin 

yüksekliğinden kaynaklanan sorunun çözüm önerisi Borsamızda masaya yatırıldı.  

Tarsus Ticaret Borsası raporunda açıkladığı bu sorunların minimum değerlere indirmek amaçlı organize ettiği 

05/03/2015 tarihli toplantıda Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Murat Kaya Süt Üreticileri Birliği 

Başkanı İrfan Şimşek Tarsus Ticaret Borsası Meclis Başkan Yardımcısı Yılmaz Karabulut ve Borsa Üyesi S.S. 

Tarımsal Kalkınma Kooperatif Başkanlarının katılımıyla gerçekleşti. 

Toplantının açılışını ve konu ile ilgili ilk bilgilendirmeyi yapan Borsamız Yönetim Kurulu Başkanı Murat Kaya 

geçen yıl  hayvancılık sektöründe yapılan araştırma çalışmalarına istinaden Bölgemizde Süt üreten işletmelerimiz 

ve süt Kooperatiflerimizin yem girdi maliyetleri konusunda üreticilerinin ve kendilerinin yaşadığı maddi 

sıkıntılardan haberli olduklarını tespitle, Ticaret Borsası olarak bu konuda her türlü projeye destek olacağımızın 

mesajını verdi. 

Başkan Murat KAYA, “Yem maliyetinin düşürülmesi konusunda sektörün ülke genelinde yaşadığı bu sorunu 

hep beraber nasıl en aza indirebiliriz, bunun için alternatiflerimiz nedir, işte bu konular üzerinde fikir paylaşımı 

yapmak için toplandık” ifadesinden sonra toplantı genel ve özel sorunların paylaşımı ile devam etti. 

Tarsus Süt Üreticileri Birliği İrfan Şimşek ; “Tarsus Ticaret Borsasına ve Murat Kaya Başkanımıza bu toplantıyı 

organize ettiği için teşekkür ediyorum.  Biz Birlik olarak ve Süt kooperatiflerinin de katılımıyla ve Tarsus Ticaret 

Borsasının desteği ile kendimizin ve üyelerimiz üreticilerin kullanacağı yemi daha kaliteli, daha sağlıklı ama 

daha ucuza imal ederek üreterek yem maliyet girdilerinin düşürülmesi ile süt maliyetlerini geriye 

çekebileceğimize inanıyorum dedi.Kooperatif başkanlarımızdan Ömer Özcan ve Ayhan Özer ile diğer kooperatif 

başkanlarımızda bu konuya destek olacaklarını, Borsamızca hazırlanacak ortak projelere destek sağlayacaklarını 

ifade ettiler.Borsamızda yapılan görüşmeler ardından Başkan Murat Kaya “İlk etapta Çukurova Kalkınma 

Ajansına konuyla ilgili proje çalışmalarına başlanacağı” sözünü verdi.  

 



 

 

 

 

 

 

 

Borsamız ile İlçe Gıda Tarım ve Hayvancılık Müdürlüğü işbirliğinde Organik tarım Yetişirciliği üzerine toplantı 

gerçekleştirildi.Tarsus İlçe Gıda Tarım ve Hayvancılık Müdürü Hayri Erdoğan, Ziraat Odası Başkanı Ali 

Ergezer, Süt Üreticileri Birlik Başkanı İrfan Şimşek ve çok sayıda üreticinin katılımı ile gerçekleşen toplantının 

açılışını Başkanımız Murat Kaya yaptı. 

Başkan Murat Kaya “Bu tür etkinliklere katılımın yüksek olması bizleri hoşnut ediyor. Tarsus İlçe Tarım 

Müdürlüğümüze teşekkür ediyorum. Organik Tarım; sağlıklı bir nesil yetişmesinde öncelik tanınması gereken bir 

konu. Doğal Kaynakların sürdürebilirliği, tarımın doğaya ve insana olan olumsuz etkilerine önlem alınması 

noktasında Organik Tarıma, üreticilerimizin ve tüketicilerin gereken hassasiyeti göstermesi gerekmektedir.” 

Diyerek Borsamızca Organik zeytin üreticileri  için salamura zeytin yapma ve piyasaya arzı konusunda İşkur ile 

Girişimcilik kursu açmayı planladıklarından bahsetti. 

Ziraat Odası Başkanı Ali Ergezer “Organik ürünün tüketici tarafından alınması pahalı olarak bilinsede; sağlıklı 

beslenmenin şartıdır. Yılın 12 ayı ürün yetiştirecek havamız, suyumuz ve toprağımız var.” Mesajını vererek 

planlı üretime dikkat çekti. 

İlçe Müdürümüz Hayri Erdoğan “Tarsus ta 

her türlü ürün yetiştiriliyor. Zeytin ve Üzüm 

ise göze çarpan öncelikli 2 ürün olarak 

karşımıza çıkıyor. Çevremizi neslimizi 

korumak için Organik Tarım uygulaması 

şarttır.” Mesajından sonra İl müdürlüğünde 

görevli Dr. Şebnem Kurt Berdan Havzası 

Projesi hakkında,   Ziraat Mühendisi Cengiz 

Gökay Zeytin Dikim cins seçimi ve 

yetiştirme teknikleri konusunda ve Ziraat 

Mühendisi Rasim Arslan Zeytin Beslame ve 

bakımı konusunda bilgilendirmelerinden 

sonra toplantı soru cevap şeklinde devam 

etti. 

 



 

AYÇEKİRDEĞİ, SOYA VE MISIR EKİM DİKİMİ 

TOPLANTISI YAPILDI 

Tarsus İlçe Gıda Tarım ve Hayvancılık Müdürlüğü ile Borsamız işbirliğinde Süne İle Mücadele, Soya, Mısır ve 

Ayçiçeği Ekimi konulu toplantımız üreticilerimizin de katılımı ile Borsamızda gerçekleşti. 

Tarsus İlçe Müdürü Hayri Erdoğan, Tarsus Ziraat Odası Başkanı Ali Ergezer, Süt Üreticileri Birlik Başkanı İrfan 

Şimşek ve üreticilerimizin katıldığı toplantıda sunumları Adana Doğu Akdeniz Tarımsal Araştırma Enstitü 

Müdürlüğünden Dr. İbrahim CERİT Mısır üzerine, Dr. Pınar ÇUBUKÇU Soya üzerine ve Dr. Abdullah ÇİL 

Ayçiçeği üzerine araştırmalarını sundular.  

Toplantının açılış konuşmasını yapan Başkan Murat Kaya; Biz Türkiye’de Çukurova olarak çok mükemmel 

topraklara sahip olan bir bölgede yaşıyoruz. Hani taşı toprağı altın denilen Çukurova’dayız. Eskiden Çukurova 

denildiği zaman, filmlerde görülürdü İstanbul’a giderlerdi Çukurova’nın ağası gelmiş derlerdi. Eğlenilirdi 

yenilirdi içilirdi, çünkü Pamuk çok kıymetliydi. Ciddi Pamuk ihracatı yapardık. Neredeyse Dünya’nın bir çok 

yerinde Pamuk ihtiyaçlarını karşılardık. Altın değerinde bir bölgeydi. Ama Dünya’da gelişen olaylar ve sanayi 

gelişiminde yavaş yavaş biz payımızı alamadan gerilemeye başladık. Tarım alanında da gerilemeye başladık. 

Çünkü Pamuk ihraç ederken şimdi Pamuk ithal eder hale geldik. Hem de çok büyük rakamlar ödeyerek Pamuk 

ithal ediyoruz. Bunun yanı sıra hiç haberiniz yok belki ciddi oranda Buğday ithal ediyoruz. Ciddi oranda 

Ayçiçeği, Mısır ithal ediyoruz. 

Geçen yıl yani 2014 verilerine göre; Buğday üretimimiz 18.7 milyon ton , yani bizim her yıl 20-22 milyon ton 

üretimiz olurdu. Ne kadar Buğday ithal ediyoruz? 5 milyon 300 bin kilo Buğday ithal ediyoruz. Büyük bir rakam 

bu Türkiye için büyük rakam. Ha niye Buğday  ithal ediyoruz peki ana sıkıntımız kaliteli yüksek verimli 

Buğdayımızın yetersiz olmasından dolayı. Baklavalıktı, böreklikti şeklinde un çeşitleri vardır. Bunlar için kaliteli 

Buğday’a ihtiyaç var. makarnalıktı durum Buğdayı içinde bazı miktarlar için geçerli tarım ülkesi diyoruz, 

topraklarımız verimli diyoruz, ciddi oranda Buğday ithal ediliyor. Dünya’nın en fazla un ihracatı yapan 

ülkelerden biriyiz. 2 milyon 200 bin ton. Ayçiçek üretimimiz 1.500 milyon ton, yetmiyor ithalatımızda 600 bin 

ton civarında, yağ ithalatımız da 700 bin ton civarında, aslında Dünya Ayçiçek üretiminde 6’ncı ülkeyiz. Ama 

gelişen teknolojiler Biyodizel’de kullanımlar ve diğer alanlarda ciddi bir yağ sıkıntımız olduğundan dolayı 

Ayçiçeği ekimini arttırmamız gerekiyor. En önemli noktalardan bir tanesi de Soya fasulyesi. Bizim ciddi boyuta 

Soya Fasulyesi ithalatı bağımlılığımız var. Ülke olarak yaklaşık 2 milyon ton civarında Soya Fasulyesine 

ihtiyacımız var. Ne kadar üretiyoruz? 150 bin ton civarında ne kadar para ödüyoruz?  600 dolar derseniz dolarla 

inişli çıkışlı oluyor bazen 700 dolarlara çıkıyor Soya Fasulyesi bazen 500 dolarlara düşüyor. Yaklaşık eski 

parayla 2 buçuk katrilyon Soya’ya para ödüyoruz. Burada Soya işleyen bazı firmalarımız var binlerce ton Soya 

işliyorlar, yerli piyasadan alıyorlar aldıklarını sağ olsunlar tamamına yakınını ama gerisini yılın hemen hemen 

diğer aylarını ithalatla gerçekleştiriyorlar. Peki Soya Fasulyesi bu Çukurova bölgesinde neden ekilmiyor? En 

uygun iklimi Çukurova ama maalesef yetersiz 150 bin ton bunu arttırmamız gerekiyor. Aldığımız verimde 

yabana atılacak verim değil. Dünya ortalamasının üzerinde iyi yani Soya’da aldığımız verim. Çiftçimiz Soya 

üretimini benimsedi. Ama yeterli desteklerin sağlanamaması, yetersiz desteklerden dolayı yeterince ekmiyor. 

Diğer bir konu Mısır üretimimiz, 2014 verileri 5. 95, 5 milyon 950 bin ton bunun 1 milyon 400 bin tonunun da 

ithal ediyoruz. Yani yaklaşık Mısır tüketiminde ülkemizde artık 7 milyon tonu aştı. Yaklaşık 7 milyon ton Mısır 

tüketimiz var. Mısır üretimi noktasında sıkıntımız yok. Kalite de rekoltede bir sıkıntımız yok. Ama bizim 

amacımız diğer ürünlerde olduğu gibi Mısır’da da ülkenin ithalatını azaltmak. Bununda çözümün yüksek kalitede 



 

ürün yetiştirmekten geçtiğinin bilinci ile sizlerin yüksek kalite ve rekoltede ürün yetiştirebilecek bilgi donanımını 

sizlere aktarabilmek için çiftçilerimize yönelik bilgilendireme toplantılarını tertip ediyoruz,dedi. 

Ziraat Odası Başkanı Ali Ergezer  ‘‘Çukurova denince akla tarım geliyor. Özellikle Tarsus Kaliteli  ve turfanda 

ürünlerin üretim merkezi konumundadır. Yalnız Buğdayda desteklemenin yetersiz olduğundan dolayı ekimi 

azalmakta buna istinaden 2. ürün Soya Fasülyesini ekimini engellemiş oluyoruz. Bir milyon ton mısır üretimi 

Ülkemizde yapılırken günümüzde beş milyon tona yükselttiğimiz halde fiyatlar hale beş  yıl önceki durumda, 

ayrıca yeteri kadar  desteklemeyi  bu ürünlerde alamıyoruz. Bölge çiftçimiz her türlü teknolojiyi ve her türlü 

imkan  mevcut sadece desteklemelerde yetersiz kalınıyor. ‘ diyerek sözlerini bitirdi. 

İlçe Gıda Tarım Müdürü Hayri Erdoğan  ‘‘ Ticaret Borsası ve Ziraat Odası Başkanlarının da dediği gibi çok 

üretiyoruz kaliteli üretiyoruz ama çıtayı daha yükseğe nasıl çıkartırız onu incelemek gerekiyor. Tarsus olarak 

Mısır, Buğday, Ayçekirdeği ve Soya Fasulyesine 25Milyon TL destekleme ödenmiştir, ama günümüz 

koşullarında yeterli değildir. 

Buğday ürününde yaklaşan süne ile mücadele konusunda Mersin Tarım İl müdürlüğü, Doğu Akdeniz Tarımsal 

Araştırma Enstitüsü Müdürlüğü ve Tarsus İlçe Tarım Müdürlüğü olarak ortaklaşa çalışmalarımız başladı. Dört 

ayrı grup oluşturduk arazide incelemeleriz başladı. Sıkıntılı bölgelerde biyolojik mücadeleye izin verilecek. Kış 

yağışlarımız iyi oldu bahar aylarıda yağılı olursa bu durum buğday ürününde pas hastalığında mücadele 

gerektirecektir üreticileriz kontrollerini yapıp mücadelesini versinler.’’ Diyerek sözlerini sona erdirdi. 

Doğu Akdeniz Tarımsal Araştırma Enstitüsü Müdürlüğü Yetkililerinden Dr. İbrahim Cerit, Mısır, Dr. Pınar 

Çubukcu Soya Fasulyesi ve Abdullah Çil Ayçekirdeği ürünleri hakkında ekim ve yetiştirme teknikleri hakkında 

sunumlarını gerçekleştirdiler. 

 

 

 



 

TAKİK ÜYELERİ BORSADA BULUŞTU 

Tarsus Kaymakamı Hasan Göç, Belediye Başkanı Şevket Can ve İlçe Emniyet Müdürü Haydar Çelik ile TAKİK 

üyeleri Borsamızda buluştu. 

Borsa Başkanımız ve TAKİK Yürütme Kurul Başkanı Murat Kaya’nın ev sahipliğinde düzenlenen buluşmada; 

Tarsus’un genel sorunları ve yaklaşan milletvekili seçimleri öncesi Tarsus’un ortak beklentileri üzerine fikir 

alışverişi şeklinde gelişti. 

TAKİK Başkanı Murat Kaya “ Önümüzde bir seçim var. Bizler Tarsus’un kanaat önderleri olarak ortak 

paydamız Tarsus olacak şekilde hareket etmeliyiz. Tarsus için beklentilerimizi, önceliklerimizi belirleyip, 

sorunlarımızı kesin bir dille anlatabilmeliyiz. 

Toplantıda aday milletvekilleri belirlendiğinde hem sorunlarımızın anlatılması hemde adaylardan 

beklentilerimizin neler olduğu konusunda ortak toplantılar yapılması hususu kararlaştırıldı.Ayrıca Tarsus’un 

yerel ürünlerinin tanıtılması ve pazarlanması yönünde stratejiler geliştirilmesi ve bunların uygulanması 

konularına değinildi. 

Toplantıda Tarsus Kaymakamı Hasan Göç ve İlçe Emniyet Müdürü Haydar Çelik halen görüşmeleri mecliste  

devam eden iç güvenlik yasası konusunda bilgilendirme yaptılar. 

Belediye Başkanımız Şevket Can ise Tarsus’un Türkiye’nin küçük bir modeli olduğunu ve bu mozaikte hepimize 

görevler düştüğünü ifade ederek, Şahsında ve Belediye olarak kentin gelişmesi yönünde her iyi projenin 

arkasında olacağını sözlerine ekledi. Ayrıca yakın zamanda gerçekleştirmeyi hedeflediği projelerinden bahsetti. 

Toplantıda katılımcı TAKİK üyesi oda başkanları kentin sosyal, ekonomik ve ticari gelişimine katkı sağlayacak 

fikirlerini paylaştılar. 

Toplantının ana mesajı “ Başarı; ben değil biz olarak devam ettiği sürece kalıcıdır. Kenti hep birlikte 

yönetmeliyiz.” Şeklinde oldu. 

 

 



 

Tarih bir milletin hafızasıdır. Tarihine sahip 

çıkmayan milletlerin kaderlerini, sınırlarını hep 

başkaları çizmiştir. Çanakkale Zaferi; Kurtuluş 

Savaşımızın ilk meşalesinin tutuşturulduğu,  yüce 

Türk Milletinin kahramanlık ve fedakârlıklarının 

doruk noktasına ulaştığı bu zaferimiz Dünya ulusal 

savaş tarihine de altın harflerle kazınmıştır. 

Çanakkale Zaferinin 100.Yıldönümünü kutlamanın 

ve mukaddes vatanımız için canlarını seve seve feda 

eden şehitlerimizin Şehitler Günü’nü idrak etmenin 

onurunu ve gururunu da yaşamaktayız. 

Bu duygularla, Başkomutan Mustafa Kemal 

ATATÜRK ve onun silah arkadaşları olmak üzere; 

büyük Türk ordusunun kahraman mensuplarını, 

vatanları uğruna hayatlarını feda eden bütün 

şehitlerimizi bir kez daha rahmetle ve şükranla 

anıyoruz. 

Yüce milletimizin Kurtuluş Savaşında gösterdiği 

azmini, bağımsızlık aşkını, hür yaşama iradesini en 

parlak ve en güçlü şekilde ifade ederek, milletimizin 

cesaret, kahramanlık ve eşsiz mücadele azmini 

İstiklal Marşımızla en güzel şekilde ölümsüzleştiren 

Mehmet Akif Ersoy bir milletin duygularına 

tercüman olmuştur. 

Türk milletinin zaferini, yüceliğini ve bayrağımızın 

kutsallığım en güzel duygularla anlatan, uğruna her 

türlü fedakarlığı gösterdiğimiz bağımsızlık 

ruhumuzun özünü taşıyan vatan sevgimizin en 

manidar ifadesi olan İstiklal Marşımızın kabulünün 

94. yıl dönümü dolayısıyla, başta Mustafa Kemal 

Atatürk olmak üzere İstiklal Marşımızın yazarı vatan 

şairimiz Mehmet Akif Ersoy’u ve Kurtuluş 

Savaşımızın bütün kahramanlarını rahmet ve 

minnetle anıyoruz. 

Kadınlara hürmet et. Düşün ki; Kadınlık İnsanlığın 

Anasıdır. 

Bizler, duygu dünyamız ve iç alemimize bir göz 

atacak olduğumuzda,, bizler arasında var olan güzel 

hasletler  ve özellikle de  sevgi birlikteliğimizin ana 

temelidir. Sağlıklı, huzurlu ve sevgi dolu 

birlikteliğimizin ana temelini de aile, ailenin 

temelini kadınlarımız oluşturur. Hayatın temelinin 

sevgiden ibaret olduğunu bizlere hatırlatan 

analarımız, kızlarımız, eşlerimiz yani bütün 

kadınlarımızdır. 

Kadınlarımız fiziksel olarak narin yaradılışlarının 

altında aslında, engin bir dayanıklılık, üretkenlik ve 

derinlik barındırır. Oysa ki; Üretkenliği ve 

duyarlılığı temsil eden, huzurlu ve sağlıklı bir 

toplumun temel taşı kadınlarımız giderek daha 

yoğun bir biçimde şiddet olaylarına maruz 

kalmaktadır. Kadına yapılan şiddetin önlenmesinde, 

çocuklarımızı sevgi, saygı ve hoşgörü çerçevesinde, 

cinsiyet ayrımı yapmadan, tutarlı ve doğru biçimde 

yetiştirmenin çok önemli olduğuna inanıyoruz. 

Birbirimize  ailemize, çevremize ve bütün insanlığa 

duyduğumuz sevginin hiç azalmaması dileğiyle, 

Kadına yönelik şiddetin olmadığı, dünyayı sevgi ile 

dolduran tüm kadınlarımızın Dünya Kadınlar 

Gününü Kutlarız.

 



 

 

 

 

 

 

Ak Parti Mersin Milletvekili  Aday adayı Tamer  

Erdoğan Borsa Başkanımız Murat Kaya’yı ziyaret 

etti. 

Kültür ve Turizm Bakanlığı’nda çeşitli kademelerde 

görev yapan hemşehrimiz Tamer Erdoğan “ 

STK’ların gücüne inandığını söyleyerek Yeniceden 

Anamur’a kadar aday adaylığı  sürecimde herkes ve 

herkesimle görüşüp onlarla fikir alışverişinde 

bulunuyorum. “ dedi. 

Başkan Murat Kaya, ziyaretten duyduğu 

memnuniyeti  dile getirerek, “Milletvekili Aday 

Adaylığı  süreci çok önemli. Aday adaylarının 

kendilerini   iyi ifade  etmeleri ve  projelerini iyi  

anlatmaları gerekiyor. Tarsuslu olarak sorunlarımızı 

gayet iyi biliyorsun. İsteriz ki, milletvekili 

adaylarımızın ilk sırada yer alarak seçilmeleri ve 

kentimize katkı sağlamlarıdır. Allah yolunu açık 

etsin “ diyerek Ak Parti Mersin Milletvekili A. 

Adayı Tamer Erdoğan’a başarılar diledi. 

 

MHP Mersin Milletvekili  Aday adayı İsa Fırat 

Küpeli Borsa Başkanımız Murat Kaya’yı ziyaret etti. 

Emekli Onursal Cumhuriyet Başsavcı vekili İsa Fırat 

Küpeli, “40 yıl adalete ve insanlığa hizmet 

ettim.İnsanlığa hizmetin sürekliliğine inanarak 

memleketime ve insanlarımıza vekil olarak hizmet 

etmeye talip oldum.” dedi. 

Başkan Murat Kaya, ziyaretten duyduğu 

memnuniyeti  dile getirerek, “Borsamıza yapmış 

olduğunuz ziyaret ile sizleri yakından tanıma 

imkanına sahip olduk. Hayırlısı ile Haziran 2015 

seçimlerinde layıkıyla kentimizi temsil etme şansına 

sahip olursunuz. Çıktığınız yolda size ve adayı aday 

arkadaşlarımıza da ayrı ayrı başarılar dilerim” dedi. 

 

AK Parti Milletvekili Aday adayı Semih Özsu 

Başkanımız Murat Kaya’yı ziyaret etti. 

Mersin ve Tarsus’un sorunlarına herkesimi 

kucaklayıcı bir anlayışla, sivil toplum 

kuruluşları,meslek odaları ve halkımızla el ele, 

birlikte  yeni projeler ve çözüm üretmek anlayışı 

içinde olduğunu ifade eden Semih Özsu, “Ankara 

Tarsuslular Derneği (TADER) Genel Başkanlığı  

görevinden istifa ederek tarihi ve  köklü kültürüyle 

yurdumuzun incisi Tarsus’umuzu  ve Tarsuslu 

hemşerilerimize, daha aktif çalışarak katkı sunmak 

ve temsil etmek üzere, milletvekili aday adayı 

olduğunu söyledi.Başkan Murat Kaya “Semih Beyin 

ziyaretinden ötürü ziyadesiyle memnun 

olduk.Bölgemizin ve Tarsus’un sorunlarını bilen, 



 

sorunların çözümü ve yatırımların getirilmesi 

noktasında güven duyabileceğimiz bir 

hemşerimizdir.” diyerek Ak Parti Mersin 

Milletvekili A. Adayı Semih Özsu’ya başarılar 

diledi. 

 

AK Parti Mersin Milletvekili Aday Adayı Necati Ali 

Eker Borsa Başkanımız Murat Kaya’yı ziyaret  etti. 

Milletvekili Aday Adayı Necati Ali Eker’in 

Borsamızı ziyaretinden dolayı  duyduğu 

memnuniyetini ifade eden  Başkan Murat Kaya 

“Borsamıza yapmış olduğunuz ziyaret ile sizleri 

yakından tanıma imkanına sahip olduk. 

Çalışmalarınızda size ve tüm milletvekili aday 

adaylarına başarılar dilerim. Hoş geldiniz” dedi. 

Sivil Toplum kuruluşlarını ziyaret ederek aday 

adaylığı hakkında bilgilerini paylaşacağını ifade 

eden Necati Ali Eker’in ziyareti Tarsus’un tarım ve 

tarıma dayalı ekonomisi üzerine sohbetle devam etti. 

MART AYI PERSONEL 

TOPLANTIMIZ YAPILDI 

Borsamız Mart Ayı Aylık Olağan Personel 

Toplantısını gerçekleştirdi. 

Toplantıda: 

* 26.02.2015 tarihli personel toplantı gündemleri 

hatırlatıldı. 

* 2015 yılı Şubat ayı itibari ile Haberleşme 

Talimatına göre çıkarılan İstatistikleri(Fax-Mail-

SMS-Basın Haberleri- Politika Temsil-Lobi 

Faaliyetlerinin Durumu- Gelen Giden Evrak- TOBB 

Yazışma performansı) değerlendirildi. 

* 2015 yılı Faaliyet Takvimimizde yer alan 

faaliyetlerimizin gerçekleşme durumları 

değerlendirildi. 

* 02.03.2015 tarihinde işe alımları yapılan 

personellerimizin oryantasyon eğitimleri 

tamamlanarak doküman dağıtımları yapıldı. 

* 03.03.2015 tarihinde gerçekleştirilen “Organik 

Zeytin Yetiştiriciliği Eğitimi” değerlendirilerek ilgili 

paydaşlarımıza eğitim ile ilgili anket sonuçlarını 

bildiren yazımız gönderildi. 

* 06.03.2015 tarihinde gerçekleştirilen Hayvan 

Yemi Girdi Maliyetlerinin Düşürülmesi konusunda 

istişareli bir toplantı yapılarak çözüm odaklı yol 

haritası belirleme çalışmaları başlatıldı. 

* 10.03.2015 tarihinde gerçekleştirilen “Buğday 

Bakımı Süne ile Mücadele Mısır, Soya ve Ayçiçeği 

Ekimi” konulu eğitim değerlendirilerek ilgili 

paydaşlarımıza eğitim ile ilgili anket sonuçlarını 

bildiren yazımız gönderildi. 

* 25.03.2015 tarihinde gerçekleştirilecek olan TOBB 

Başkanımız Sn. M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun da 

katılacağı  “Borsamızın Açılış ve Ödül Töreni” için 

görev dağılımı ve hazırlık çalışmaları başlatıldı. 

* Personellerin İş Planları değerlendirilerek istek ve 

önerilerinin alınması ile toplantımız sona ermiştir.



 

 


